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:и студія " 1+1" у зв ' язку з 
Іншою квотою. Наприклад, пе

реклад іноземного фільму реє
струється авторським правом і 

подається як своя продукція. 

На запитання , чи не можливі 
аналогічні випадки з даною 

квотою, Г.Чміль відповіла , що 
за даних умов ... це прийнятно ... 
Перепрошую, але в законі є фор

мулювання національного 

фільму, під який аж ніяк не 
• 

ПІдходить наведений "фокус" . 
Та й при такому трактуванні 

закону вся ця квота втрачає 

сенс ... Проте, як було повідом
лено , згадувана студія (( І + 1" 
вже закупила значну кількість 
фільмів кіностудії імені О.Дов
женка, тож будемо сподіватися 

' 
що квота буде наповнюватися 

реальним змістом хоча б за до
помогою старих запасів. Але тут 

є ще один нюанс: стосовно часу 

показу, адже він зовсім нерівно

цінний - ве ч ірній і денний ) 
будній і вихідний . Н а жаль , за

кон це н іяк не враховує, тож 

н~далі варто було б обумовити і 

UI поняття та зазначити мож~ 

лив і часові рамки . 

У багатьох країнах фінансу
вання кіновиробництва здій

снюється великою мірою за ра

хунок відповідного оподатку
вання телебачення та конкурсу 
V 

иого програм , за до помогою 

якого підтримуються ті, що 

вкладають кошти у створення 

власної продукції , зокрема те

ле- і кінокартин. На запитан
ня, чи плануються под ібні 

акції в нашому законодавстві і 
. "' . . 

державн1и полпи цІ , М . Косів 
відnов ів негативно (в законі це 

не зафіксовано). 

І останнє: що буде тому, хто 
порушить цей закон? Поки що 

н ~чого, бо для реального функ
цІонування ще треба ввести 

відповідні численні поправки 
в митне, податкове , кримі

нальнезаконодавство . Але , як 

зазначила Г. Чміль, поки що ми 
• 
Існ уємо в тотально кр имі -

нальній ситуації стосовно ав
торського права , особливо на 

відеоринку . Сподіваємося, що 
прийнятий Закон про к іно , 

попри вс1о його недоскона-
• 

л1сть , покладе точку відліку в 

подоланн і беззаконня в галузі 
• 

КІНО. 

Напри к ін ці згадуваної 
прес-конференції Б .Жолдак , 

представник к ін окомпанії 

" Рось" , висунув оригінальне 
пояснення ситуаці ї: кр аїна, 

яка тривалий час була на до

тації в кінематографа , вирі

шила знищити його , щоб здо

бути собі незалежність. Зви-
v 

чаино , це жарт, але скіл ь ки в 

ньому гіркоти ... 
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"Український кінематог

раф з другого в третє тисячо-
. " . лІття - п1д такою назвою у Га-

лицькому кіноцентрі (Львів) 

відбувся семінар-диспуr. У до

повідях проаналізовано ста

новище кіновідеофікації (ди

ректор Львівського обласно
го прокату А. Бабінський), 

організацію і роль керівної 
структури галузі (завідуюча 

відділом культури Львівсько-
• 

го мtськвиконкому Є. Шим-
чук), розглянуто шляхи тех ні

чного реформування кіноме
режі (офіційний дистриб 'ю

тер фірми SHARP С.Ушеєв) . 

Мабуть , проведення такого 
• 

семІнару викличе здивування 

навіть у фахівців , адже сьогодні 
з приводу кіно говорять тіль

ки про занепад, загибель ви

робництва і прокату. Проте 

директор Галицького кіно

центру п.Макулович вважає 
' 

що вплинути на хід сnрав 

можна - бодай тим, щоб не 
• 

сид1ти, склавши руки. 

Розмова про сільську кіно

фікаціто в Україні може вида
тись безпредметною, адже в 

деяких районах кіномережа 

як структура ліквідована , в 

деяких приєднана до район

них відділів культури. Задани
ми статистики в 1982 році на 
Львівщині було 1,5 тисяч кіно
установок, у 1998 - 500. Це на 

папе рі , бо насправді їх не 

більше ста. Втім , прокатники 
вірять : як тільки з'являться 

українські фільми , вони не

одмінно потребуватимуть і 

прокату, отже, є надія .. . Схо
жу ситуаціlо переживала кіль

ка років тому кінофікація 

Польщі , а сьогодні біля кіно-
• 

театр1в черги за квитками . 
Очевидно , наші сусіди вже 
пройшли всі стадії відеобуму 
• 
1 вже скучили за справжнім 

• 
кІно на великому екрані. 

Говорити про якісь ради -
• 

кальн1 зрушення в нас не до-

водиться - цього року на по

треби прокату виділено 384 
тисяч і гривень . Це мізерна 

• 
сума 1, на думку учасників 

семіна·ру, й варто використа

ти на якусь перспективну 

справу. Бодай на оснащення 

Галицького кіноцеmру, де про

водяться прем'єри фільмів, 

зустрічі з митцями, конферешІіі. 

Раніше займались тут навіть 
дублІсванням зарубіжних 

фільмів українською мовою . 
Щодо 14 львівських кіноте

атрів , то міська влада на три 

роки звільнила їх від плати за 

оренду приміщення. Є плани 

зробити кінотеатри профіль

ними. У Львівській держадмі
ністрації створено відділ коор

динації кінофікації і кіно 

прокату при управлінні куль-
• V 

тури - в1н заиметься всіма 

кінематографічними пробле

мами регіону. 

Учасники семінару-диспу

ту прийняли спеціальне звер

нення, де сказано : ''усвідом

люючи велике значення тво

рів кіновідеомистецтва у ви
хованні людини та утверд

женні української держав-
• 

ностІ , враховуючи суцільну 
о V • 
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кіновідеоекрану, низьку ху

дожню якість сумнозвісної 
зарубіжної продукції, фін ан

сову неспроможність нашої 

держави домо1тись виконан

ня "Закону про мови в Ук-
.. . '' patHI та положень Консти-

туції України щодо державної 

мови , відсутність потужних 
• • 

КІНОВІдеопрокатних органі-

зацій в Україні , які б закуnо

вували і озвучували українсь

кою мовою кращі зарубіжні 

фільми , враховуючи також 

слабкість кіновиробництва в 
Україні та неспроможність їі 
продукції конкурувати з кра

щими зразками зарубіжного 

кіно , відзначаючи відсутність 

фінансових можливостей за

купівлі Львівським кінопро

катом високохудожніх за 
рубіжніх кінострічок та озву

чування їх українською мо

вою , пропонуємо: 1) рефор
мувати сільську кіномер~жу 

-дозволити їі дирекціям в ра-
.., . . 
ионах на вид1лен1 обласним 

бюджетом кошти придбати 
відеопроектори та відеомаги

ітофони для задоволення по
питу глядачів ; 2) клопотати
ся, аби Львівська облрада ви

ділені 1998 року для підтрим

ки сільських кіномереж кош

ти спрямувала на україно

мовне озвучення високоху

дожніх фільмів вітчизняного 

та зарубіжного виробництва 
на відео касетах.". 

Галина Доманська. 

Львів. 


